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Шелюто Владимир Михайлович  
Антропологическое измерение сакральных ценностей  
Статья посвящена философско-антропологическим аспектам проблемы сакрального в 
духовной культуре человечества. В данной статье показаны место и роль человека в 
системе сакральных ценностей, а также  представления о человеке в религиозно-
культурной традиции. В статье раскрыты особенности воздействия сферы сакрального 
на формирование взаимоотношений человека и мира в различные исторические эпохи. В 
ней отмечается, что в ряде мировоззренческих систем акцент делается не на 
личностном измерении человека, а на социально-классовом или биологическом. В 
некоторых направлениях философской мысли доминирует представление о телесном 
начале в человеке. Христианское мировоззрение истолковывает проблему человека в 
системе: тело–душа–Дух, причем именно духовное начало в человеке является наиболее 
важным. 
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ShelyutoVladimir Mikhaylovich  
Antropological measure of sacral values 

The article is dedicated to the philosophical and anthropological aspects of the problem 
of sacral in the humanity spiritual culture. A man’s role and place in the system of sacral values 
as well as representations about a man in religious and cultural tradition have been revealed in 
the article. In the article the peculiarities of impact of the sacral sphere on forming man and 
world interrelation in different historical epochs have been highlighted. It is emphasized that the 
some worldview systems are accentuated on social and classmeasuring and biological qualities 
of a man but not on the personality measuring. In some philosophical directions an idea of the 
corporeal principal in a man is prevailing. A Christian worldview interprets the problem of man 
in the system of body-soul-spirit, the spiritual beginning in a man is considered to be the most 
important.  
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